

# CONCENTRATED INDICATOR™ BLUE

## CONCENTRATED Spray Pattern Marker

**For Vegetative Management, Forestry, Industrial, Rail, Utility, and Rights-Of-Way Uses.**

NET CONTENTS: 946mL (32oz) (1 Quart)  
1 Litre or 4 Litre

ACTIVE INGREDIENTS: Dye & inert Ingredients.....100%

### GENERAL INFORMATION

CONCENTRATED INDICATOR BLUE is an industrial strength, concentrated liquid spray marker. It is a temporary blue spray indicator that can be added to pesticides and other liquid spray solutions. CONCENTRATED INDICATOR BLUE helps the applicator know where they have sprayed by showing a highly visible but temporary blue marking. Prevents costly overlaps and skips, indicates drift and improper application and improper spray patterns.

### CAUTION: KEEP OUT OF REACH OF CHILDREN

Avoid contact with skin, eyes and clothing. Do not take internally.

### PRECAUTIONARY STATEMENT

Do not contaminate water sources by runoff from cleaning of equipment, disposal of equipment wash-waters, or spray waste. Wear eye protection and rubber gloves when handling or using CONCENTRATED INDICATOR BLUE.

### STORAGE AND DISPOSAL

Store in original container only. Keep container tightly closed. Store above 0 °C to prevent freezing. Do not contaminate food or feed by leak, spill or disposal of product. Do not store with oxidizing agents or ammonium nitrate. Triple rinse and offer for recycling or disposal in accordance with local, provincial and federal regulations.

### APPLICATION RATES

Shake well before using. Apply 175mL – 945mL (6–32oz) of CONCENTRATED INDICATOR BLUE per 378L (100 gallons) of spray mixture. For gravel and bare ground use 175-355mL/378L (6–12oz/100gal.); for vegetation, rights of ways use 295–475mL/378L (10–16oz/100gal.); for forestry, brush and railways use 355–945mL/378L (12-32oz/100gal.) Add CONCENTRATED INDICATOR BLUE to the spray tank when it is half full. The rate can be adjusted up or down. Higher rates will increase the darkness of the spray pattern. Colouration may vary with turf colour and height, spray rates, and water conditions.

For optimal rates of CONCENTRATED INDICATOR BLUE, test with the spray solution and rate of CONCENTRATED INDICATOR BLUE before use and adjust as needed. Find a rate that is functional and economical. CONCENTRATED INDICATOR BLUE can be used with any type of sprayer including backpack, wand, or any other type of sprayer.

### FIRST AID

**Inhalation:** Move victim to fresh air. Give artificial respiration ONLY if breathing has stopped. Give cardiopulmonary resuscitation (CPR) if there is no breathing AND no pulse. Obtain medical advice **IMMEDIATELY**.

**Skin contact:** Flush skin with running water for a minimum of 20 minutes. Start flushing while removing contaminated clothing. If irritation persists, repeat flushing. Obtain medical attention **IMMEDIATELY**.

**Eye contact:** Immediately flush eyes with running water for a minimum of 20 minutes. Hold eyelids open during flushing. If irritation persists, repeat flushing. Obtain medical attention **IMMEDIATELY**.

**Ingestion:** If victim is alert and not convulsing, rinse mouth out and give 200-300 mL (1 cup) of water to dilute material. If spontaneous vomiting occurs, have victim lean forward with head down to avoid breathing in of vomitus, rinse mouth and administer more water. Obtain medical attention **IMMEDIATELY**.

### WARRANTY

Seller warrants that this product conforms to its chemical description and is reasonably fit for the purpose stated on the label when used in accordance with directions under normal conditions of use, but neither this warranty nor any other warranty of merchantability of fitness for a particular purpose, expressed or implied, extends to the use of this product contrary to label instructions, or under abnormal conditions, or under conditions not reasonably foreseeable to the seller, and the buyer assumes the risk or any such use.



# CONCENTRATED INDICATOR™ BLUE

## Marqueur CONCENTRÉ de répartition de la vaporisation

**Usages : gazons, aménagements paysagers,  
zones industrielles, municipales et utilitaires et emprises**

CONTENU NET : 946mL, (32oz) (1 Quart), 1 Litre ou 4 Litre

**MATIÈRES ACTIVES :** Teinture et matières inertes.....100 %

### RENSEIGNEMENTS GÉNÉRAUX

CONCENTRATED INDICATOR BLUE est un marqueur de la pulvérisation concentré liquide de qualité commerciale. C'est un colorant temporaire bleu marqueur de répartition de la pulvérisation pouvant être ajouté à des pesticides et autres bouillies liquides. CONCENTRATED INDICATOR BLUE permet à l'opérateur antiparasitaire de déterminer où il a déjà pulvérisé un produit en laissant une marque bleue temporaire très visible. Empêche les chevauchements et manques coûteux, signale toute dérive, application irrégulière ou répartition inappropriée de la vaporisation.

### ATTENTION : TENIR HORS DE LA PORTÉE DES ENFANTS

Éviter tout contact avec la peau, les yeux et les vêtements. Ne pas avaler.

### MISES EN GARDE

NE PAS contaminer les sources d'eau par le ruissellement provenant du nettoyage de l'équipement, de l'élimination des eaux de nettoyage de l'équipement ou des résidus de la bouillie de pulvérisation. Porter une protection des yeux et des gants de caoutchouc lors de la manipulation ou de l'utilisation de CONCENTRATED INDICATOR BLUE.

### ENTREPOSAGE ET ÉLIMINATION

Entreposer dans le contenant d'origine seulement. Garder le contenant fermé hermétiquement. Entreposer à une température supérieure à 0 °C pour empêcher le produit de geler. Ne pas contaminer la nourriture humaine ou animale en cas de fuite ou de déversement ou lors de l'élimination du produit. Ne pas entreposer avec des oxydants ou du nitrate d'ammonium. Rincer trois fois et recycler ou éliminer le contenant conformément aux réglementations municipale, provinciale et fédérale.

### DOSES D'EMPLOI

Bien agiter avant l'emploi. Appliquer 175 mL à 945 mL (6-32oz) de CONCENTRATED INDICATOR BLUE par 378 L (100 gallons) de bouillie de pulvérisation. Pour les utilisations sur le gravier et le sol dénudé, utiliser 175 à 355 mL/378 L (6-12oz /100gal.); pour la végétation et les emprises, utiliser 295 à 475 mL/378 L (10-16oz/100gal.); pour les usages forestiers, les broussailles et les chemins de fer, utiliser 355 à 945 mL/378L (12-32oz/100gal.). Ajouter CONCENTRATED INDICATOR BLUE au réservoir de pulvérisation lorsqu'il est à moitié plein. On peut augmenter ou diminuer la dose. La répartition de la vaporisation sera plus foncée en augmentant la dose. L'intensité de la coloration peut varier selon la couleur et la

hauteur du gazon, les doses de pulvérisation et la condition de l'eau.

Pour connaître la dose optimale, faire un essai avec la bouillie et CONCENTRATED INDICATOR BLUE avant l'utilisation, puis modifier la dose au besoin. Adopter une dose pratique et économique. CONCENTRATED INDICATOR BLUE peut être utilisé avec tout type de pulvérisateur, c'est-à-dire un pulvérisateur dorsal, un tuyau à main ou tout autre type de pulvérisateur.

### PREMIERS SOINS

**Inhalation :** Déplacer la personne vers une source d'air frais. Pratiquer la respiration artificielle SEULEMENT si la victime ne respire plus. Pratiquer la réanimation cardio-respiratoire (RCR) si la victime ne respire pas ET s'il y a absence de pouls. Recourir IMMÉDIATEMENT à de l'aide médicale.

**Contact avec la peau :** Rincer la peau à l'eau courante pendant au moins 20 minutes. Commencer à rincer en retirant les vêtements contaminés. Si l'irritation persiste, répéter l'opération. Recourir IMMÉDIATEMENT à de l'aide médicale.

**Contact avec les yeux :** Rincer immédiatement les yeux avec une quantité abondante d'eau courante pendant au moins 20 minutes. Garder les paupières écartées pendant l'opération. Si l'irritation persiste, répéter l'opération. Recourir IMMÉDIATEMENT à de l'aide médicale.

**Ingestion :** Si la victime est alerte et qu'elle n'est pas prise de convulsions, rincer la bouche et donner à boire 200 à 300 mL (1 tasse) d'eau pour diluer la matière. En cas de vomissement spontané, faire pencher la victime vers l'avant, la tête vers le bas, pour qu'elle n'aspire pas de vomissements, rincer l'intérieur de la bouche et faire boire encore de l'eau. Recourir IMMÉDIATEMENT à de l'aide médicale.

### GARANTIE

Le vendeur garantit que le présent produit se conforme à la description chimique qui en est faite et se prête raisonnablement au but énoncé sur l'étiquette lorsqu'il est utilisé conformément au mode d'emploi dans des conditions normales d'usage, mais ni la présente garantie ni aucune autre garantie de qualité marchande d'applicabilité à un but particulier, explicite ou implicite, ne s'étend à l'utilisation de ce produit contrairement au mode d'emploi figurant sur l'étiquette, ou dans des conditions anormales, ou dans des conditions que le vendeur ne saurait raisonnablement prévoir, et l'acheteur assume le risque de tout usage de ce genre.

